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Betreft: Aanvullende vragen n.a.v. het verzoek van het lid Dik-Faber, gedaan bij de 

Regeling van Werkzaamheden van 20 januari 2015 over de veldmuizenplaag in de 
provincie Friesland

Ons kenmerk: 2015Z00842/2015D01861

Tijdens de regeling van werkzaamheden van 20 januari 2015  heeft de Kamer besloten om u om een 
brief te verzoeken over de veldmuizenplaag in Friesland. Het stenogram van het gedeelte van de 
regeling van werkzaamheden waarin dit onderwerp is besproken, is inmiddels aan u doorgeleid.

In aanvulling op het gestelde in het stenogram hebben onderstaande fractie(s) enkele vragen gesteld 
c.q. opmerkingen gemaakt. Ik verzoek u in uw brief ook deze vragen/opmerkingen te beantwoorden.

Vragen en opmerkingen van de leden van de VVD-fractie:
 De leden van de VVD-fractie vragen op de website van RVO een meldpunt in te richten om de schade 

van muizen te inventariseren. Niet alleen voor de provincie Friesland maar ook voor de andere 
provincies. Bent u hiertoe bereid? Zo nee, waarom niet?

Vragen en opmerkingen van de leden van de PvdA-fractie:
     Wat zijn de mogelijke oorzaken van de huidige muizenplaag?
 Is er een relatie tussen de huidige muizenplaag en de stand van het grondwater?
 Welke mogelijke oplossingen zijn er voor deze muizenplaag?
 Welke partij(en) is/zijn financieel verantwoordelijk voor deze oplossingen?

Vragen en opmerkingen van de leden van de CDA-fractie:
 Welke mogelijkheden zijn er voor herstelbemesting of andere teelt bevorderende oplossingen voor 

de getroffen gebieden?

Vragen en opmerkingen van de leden van de ChristenUnie-fractie:
 Kunt u aangeven of en onder welke voorwaarden een ontheffing voor het scheuren van grasland om 

toekomstige muizenschade te voorkomen mogelijk is? Welke afweging maakt u hierbij tussen 
enerzijds het voorkomen van uitspoelen van nutriënten en anderzijds de bedrijfseconomische 
belangen van agrariërs? 

 Bent u op de hoogte van het onderzoek dat is uitgevoerd en de maatregelen die boeren op basis 
hiervan hebben genomen na een vorige muizenplaag, tien jaar geleden? Klopt het dat boeren die 
deze maatregelen hebben genomen, nu in een aantal gevallen meer last hebben van muizenschade 
dan boeren die deze maatregelen niet hebben genomen?

 Bent u met de ChristenUnie-fractie van mening dat aanvullend onderzoek nodig is naar de oorzaken 
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van muizenplagen? Zo ja, bent u bereid dit onderzoek te ondersteunen? Zo nee, waarom niet? 
 In het nieuwe GLB is 2012 als referentiejaar ingesteld als het gaat om blijvend grasland. Mocht het zo 

zijn dat er in 2015 5% minder blijvend grasland is in Nederland t.o.v. 2012, dan komt er mogelijk een 
individueel ploegverbod en moeten agrariërs hun percelen met akkerbouwgewassen weer 
terugzaaien naar gras. Bent u bereid om in dat geval met coulance om te gaan met agrariërs die als 
gevolg van de muizenschade ervoor hebben gekozen om in plaats van gras nu akkerbouwgewassen 
te telen waardoor mogelijk het areaal blijvend grasland in 2015 meer dan 5% lager zijn dan in 2012?

 Bent u bereid op Rvo.nl een meldpunt in te richten waar gedupeerde agrariërs zich kunnen melden 
en hun schade kunnen opgeven? Zo ja, bent u ook bereid om hierbij te bekijken of de taxatie van 
schade vergoed kan worden? Zo nee, waarom niet?

 Welke mogelijkheden ziet u om, in overleg met de provincie Friesland, de gedupeerde agrariërs, 
waarvan sommigen schade lijden ter grootte van 4-5 keer een jaarinkomen, tegemoet te komen?

 Bent u bereid om samen met de provincie Friesland met de gedupeerde agrariërs in gesprek te gaan 
om samen te zoeken naar een oplossing?

Vragen en opmerkingen van de leden van de SGP-fractie:
 Bent u bereid om te kijken hoe gedupeerde ondernemers maximaal ruimte geboden kan worden 

voor snelle verhoging van de ruwvoer productie? Bent u in dit verband bereid in te zetten op een 
tijdelijke ontheffing voor gedupeerde melkveehouders van de derogatievoorwaarde dat minimaal 
80% van het areaal grasland moet zijn, zodat meer maïs  en/of dekvruchten (bijzaai grasland) 
geteeld kunnen worden, en hierover het overleg met de Europese Commissie aan te gaan?

 Gaat u kijken naar mogelijke inzet van het Borgstellingsfonds voor de landbouw om te voorkomen 
dat zwaar getroffen bedrijven failliet gaan?

Vragen en opmerkingen van de leden van de Partij voor de Dieren-fractie:
 Welke oorzaken ziet u voor de overlast van muizen? 
 Bent u bekend met het Alterra-rapport “Muizenplagen in Nederland: oorzaken en bestrijding” uit 

2005[1] waaruit blijkt dat naast weersomstandigheden vooral een verlaagd waterpeil, 
graslandbeheer, het doden van roofvogels, en het verdwijnen van de koe in de wei een rol spelen in 
het voorkomen van muizenoverlast? Deelt u deze conclusies van Alterra, en welke consequenties 
verbindt u hieraan?

 Kunt u bevestigen dat in de regio waar de overlast is gemeld sprake is van grootschalige illegale 
vervolging van wettelijk beschermde roofvogels en intensieve jacht op vossen, beide belangrijke 
predatoren van muizen? Hoe ziet u dit in het licht van de huidige schade die muizen bij 
ondernemers veroorzaken? 

 Deelt u de mening dat bestrijding van muizenoverlast primair gezocht moet worden in het 
structureel verhogen van het grondwaterpeil, het verplichten van weidegang, het stoppen van de 
jacht op predatoren en het strenger handhaven in gevallen van het illegaal doden van beschermde 
predatoren? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke wijze wilt u, samen met de provincies en 
waterschappen deze zaken oppakken?

 Bent u bereid inzet van dieronvriendelijke bestrijdingsmethoden te ontmoedigen zolang genoemde 
diervriendelijke maatregelen niet getroffen zijn c.q getoetst op hun werkzaamheid? 

U wordt verzocht om de brief met de beantwoording uiterlijk zo spoedig mogelijk aan de Kamer te 
doen toekomen, doch uiterlijk ruim voor het dertigledendebat over dit onderwerp.

Hoogachtend,

de griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken,

M.C.T.M. Franke 

[1] http://library.wur.nl/WebQuery/wurpubs/341728 

http://library.wur.nl/WebQuery/wurpubs/341728
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